
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDEȚUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

ÎNCHEIAT AZI  11.12.2018 

 

 

            Sunt prezenţi 9 consilieri locali d-l Albirt Bela , d-l Biro Ferenc Sandor , d-na Dull 

Melinda, d-l Drugas Marius d-na Gombos Brigitta  , d-l Homonai Alexandru , d-l Meszaros  Zoltan, d-l 

Nagy Sandor  , d-na Szabo Kinga , Primarul d-l Bonisz Alexandru, consilier-Viceprimar d-l Nagy Istvan 

Robert şi Secretarul comunei Cetariu d-na Sabău Mercedes 

        Preşedintele   de şedinţă d-l Nagy Istvan Robert,  citeste ordinea de zi , după  cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărăre privind  aprobarea  rectificării bugetului 

 

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 

228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii 

SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ Imbunatatirea 

turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si 

dezvoltarea marketingului turistic ” 

 

3. Proiect de hotărăre privind  aprobarea  depunerii cererii de finantare si a proiectului “REALIZAREA 

UNEI CENTRALE DE PRODUCTIE ENERGIE ELECTRICA SI ENERGIE TERMICA DIN 

BIOMASA SI DESEURI MUNICIPALE ”, ca aplicant ASOCIATIA DE DEZVOLTARE 

INTERCOMUNITARA REOSAL, in Programul Operational de Infrastructura Mare 

 

4. Proiect de hotărăre privind  aprobarea  prelungirii PUG 

 

5. Proiect de hotărăre privind  aprobarea  impozitelor și taxelor locale  

 

6. Proiect de hotărăre privind însușirea modificării  domeniului public al UAT Cetariu și aprobarea 

raportului de evaluare privind estimarea valorii juste a imobilizărilor corporale, aflate în Domeniul 

public al Comunei Cetariu județul Bihor  

 

7. Diverse 

 

 

Ordinea de zi este aprobată în unanimitate pentru. 

 

HOTĂRĂRI 

 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

11.12.2018 a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din 

totalul de 11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 9 consilieri, lipsește d-l consilier Simko 

Lajos. În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată 

de  6 voturi.   

Toți ați citit  Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  16.11.2018 . Vă rog să votati 

pentru aprobarea acestuia. 

Pentru 10 Nagy Istvan Robert     Împotrivă? 0               Abţineri? 0  

      Szabo Kinga                  



     Nagy Sandor                

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Biro Ferenc Sandor 

     Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

     Albirt Bela 

 

Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales ,  d-l Nagy Istvan Robert, poftiţi vă rog. 

d-na Potor Eva – consilier contabil 

Prezintă raportul de specialitate privind situația material-economică a comunei , precum și fondurile 

alocate de către Consiliul Județean. 

 

d-l Nagy Istvan Robert - viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind rectificarea bugetului  ? Dacă nu vă 

rog să votați 

 

Pentru 9 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0               Abţineri 1    Szabo Kinga  

      Albirt Bela            

     Nagy Sandor                

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Biro Ferenc Sandor 

     Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

      

A ajuns  d-l consilier Simko Lajos . 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind  aprobarea solicitării de prelungire a 

Scrisorii de Garantie nr. 228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru 

Intreprinderile Mici si Mijlocii SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea 

investitiei “ Imbunatatirea turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de 

informare si dezvoltarea marketingului turistic ” ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 7 Nagy Istvan Robert     Împotrivă? 0  Abţineri? 4 Szabo Kinga 

      Simko Lajos                      Biro Ferenc Sandor 

     Nagy Sandor               Homonai Alexandru 

      Drugas Marius                Dull Melinda 

     Meszaros  Zoltan  

     Gombos Brigitta   

     Albirt Bela 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind aprobarea depunerii cererii de 

finantare si a proiectului “REALIZAREA UNEI CENTRALE DE PRODUCTIE ENERGIE ELECTRICA SI 

ENERGIE TERMICA DIN BIOMASA SI DESEURI MUNICIPALE ”, ca aplicant ASOCIATIA DE 

DEZVOLTARE INTERCOMUNITARA REOSAL, in Programul Operational de Infrastructura Mare?  

 

D-l Simko Lajos- consilier local 

Ce înseamnă pentru noi acest proiect? Vom avea profit  sau va fi redusă taxa de salubrizare? 

 



D-na Dull Melinda – consilier local 

Foarte bine întreabă colegul. Din aceste proiecte vom avea şi noi ceva beneficii sau doar participăm la 

proiecte? 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Deocamdată suntem doar în faza de a depune proiectul. Trebuie să ştiţi că taxele de salubrizare vor fi din ce în 

ce mai mari precum şi faptul că avem obligaţie legală de a reduce cuantumul  deşeurilor. D-l primar dacă ştiţi 

mai mult 

 

Bonisz Alexandru-primar 

Am fost într-o vizită de lucru în străinătate , de genul acestui proiect şi am văzut că camioanele au adus 

deşeurile , totul curat , fără miros sau aspect neplăcut . Totul amenajat conform normelor legale în vigoare. 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Mai sunt alte întrebări? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 8 Nagy Istvan Robert     Împotrivă? 0    Abţineri? 3 Szabo Kinga 

     Simko Lajos                                Dull Melinda 

                 Albirt Bela                       Biro Ferenc Sandor 

     Nagy Sandor                

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Gombos Brigitta   

      

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind  aprobarea  prelungirii Planului 

Urbanistic General? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 10 Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0    Abţineri? 1 Szabo Kinga 

      Simko Lajos           

     Nagy Sandor                

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Biro Ferenc Sandor  

                 Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

     Albirt Bela 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind  aprobarea  impozitelor și taxelor 

locale? 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

De ce nu acordăm bonificaţie şi persoanelor juridice? Toate primăriile din jur acordă! Aşa dorim să atragem 

investitori? 

 

D-na Ivanyi Ilona-referent financiar 

Acordarea bonificaţiei către peroanele juridice înseamnă cca 20.000 lei minus pentru noi. Acuma depinde ; ne 

uităm  la  interesele  noastre  personale - sau la cele ale comunităţii. 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Haideţi să votăm pentru acordarea bonificației pentru persoane juridice. 



 

Pentru 3  Biro Ferenc Sandor Împotrivă? 1 Nagy Sandor   Abţineri? 7    Szabo Kinga 

Homonai Alexandru               Nagy Istvan Robert              

Dull Melinda                                         Simko Lajos 

                Drugas Marius 

               Meszaros  Zoltan  

               Gombos Brigitta   

                            Albirt Bela 

 

D-na Gombos Brigitta-consilier local 

După părerea mea majorarea impozitului pentru clădiri cu 20% e prea mult. Salariile nu cresc în acest 

ritm. 

 

D-na Ivanyi Ilona-referent financiar 

Trebuie să ştiţi că în prezent , impozitul pentru o clădire veche din văioagă cca 60-80 mp este 25 lei / an,  

iar pentru o clădire din cărămidă cu suprafâă de 100 mp este 60 lei . Impozitele se diminuează şi în 

funcţie de anul construirii. 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Eu în oraş plătesc 500 lei/an  pe un apartament cu 2 camere şi 3 maşini , nimic teren. 

 

D-l Biro Ferenc Sandor - consilier local 

Acolo aveţi tot confortul apă, canalizare . Mutaţi-vă şi DVS aici. 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Acuma este şi aici şi apă şi canalizare. D-l consilier eu nu am din ce să construiesc aici o casă. 

Haideţi să votăm cine este pentru majorarea impozitului cu 10% pe clădiri  , iar restul impozitelor rămîn 

la nivelul anului 2018?      

 

Pentru 10 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0    Abţineri? 1 Szabo Kinga 

      Simko Lajos           

     Nagy Sandor                

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Biro Ferenc Sandor  

                 Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

                 Albirt Bela 

 

D-l Homonai Alexandru - consilier local 

Eu mai am o întrebare . Care este situaţia cu căminul cultural din Tăutelec ?  Cine este proprietarul?   

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Parohia Romano Catolică din Tăutelec a redobândit calitatea de proprietar în 2006. 

 

D-l Homonai Alexandru - consilier local 

Cine închiriază căminul cultural? 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Între parohie şi comuna Cetariu există un contract de închiriere pe termen de 20 de ani avizat şi de către 

Episcopia Romano – Catolică. Nu am plătit bani ci a fost renovată clădirea. Din moment ce suntem 

chiriaşi , noi subînchiriem căminul cultural , dar respectăm evenimentele religioase. Suntem o 

comunitate mică şi trebuie să ne înţelegem unii de ceilalţi. 



 

D-l Homonai Alexandru - consilier local 

Mulţumesc . Atât am dorit să ştiu. 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre  privind însușirea modificării  domeniului 

public al UAT Cetariu și aprobarea raportului de evaluare privind estimarea valorii juste a imobilizărilor 

corporale, aflate în Domeniul public al Comunei Cetariu județul Bihor  

 

D-l Homonai Alexandru - consilier local 

Această listă conţine şi cimitirul din Tăutelec care nu e real. 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Problema semnalată va fi analizată cu ocazia inventarului anual. Sunt alte întrebări , sugestii?  Dacă nu vă rog 

să votați 

 

 Pentru 4 Gombos Brigitta     Împotrivă? 0     Abţineri? 7     Szabo Kinga 

Nagy Sandor                Dull Melinda   

Nagy Istvan Robert                                                Simko Lajos 

     Drugas Marius  Meszaros  Zoltan  

              Homonai Alexandru   

                           Albirt Bela 

                Biro Ferenc Sandor 

DIVERSE 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Conform actelor prezentate de către d/l Pal , casa dumnealui este în stradă. Drumul face parte din 

domeniul public care are un regim juridic special este inalienabil , impresciptibil şi insesizabil. Astfel nu 

putem face nici schimb de teren. Propun darea în concesiune a suprafeței până la durata existența 

construcției , dar nu mai mult de 49 de ani 

 

Cererea d-lui Pal  

Nu se aprobă schimbul de teren. Se aprobă darea în concesiune a suprafeței până la durata existența 

construcției , dar nu mai mult de 49 de ani 

 

Nagy Istvan Robert-viceprimar - preşedinte de şedinţă          

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

 

 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Nagy Istvan Robert          Secretar 

             Jr. Sabău Mercedes  

 


